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Protokół nr 6/24 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki Miejskiej 

 Rady Miasta Piły 

w dniu 10 grudnia 2024 w sali 229 B 

Urząd Miasta Piły 

czas trwania (13:00-15.15) 

 

Na posiedzeniu obecnych było 8 członków Komisji Spraw Społecznych, 5 członków Komisji 

Gospodarki Miejskiej. Listy obecności radnych stanowią załącznik do protokołu. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powitał Panią Monikę 

Łukomską – Zastępcę Prezydenta Miasta Piły, Pana Pawła Jarczaka – Zastępcę Prezydenta Miasta 

Piły Panią Ewelinę Ślugajską - Skarbnik Gminy Piła,  Pana Romana Szarzyńskiego Sekretarza Gminy 

Piła, oraz dyrektorów jednostek organizacyjnych Urzędu Miasta. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że jest 

quorum i dzisiejszy porządek obrad komisji obejmuje 21 punktów, oddał głos Kamie Frąckowskiej – 

Pilarskiej, Wiceprzewodniczącej Komisji Spraw Społecznych i poprosił o procedowanie punktów 

porządku obrad.    

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe 

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VIII 

a IX sesją Rady Miasta Piły.  – druk nr 101. 

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 listopada 2024 r. do 30 listopada 2024 r. - druk nr 

116. 

4. Sprawozdanie z realizacji zadań za lata 2021-2023 zawartych w Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Piły na lata 2021-2030 – druk nr 110. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia Gminy Piła do 

realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek 

Samorządu Terytorialnego – edycja 2025 – druk nr 111. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Piły na lata 2025 – 2040 – druk nr 99. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchwały budżetowej na 2025 

rok – druk nr 100. 
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8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia wykazu 

niezrealizowanych kwot wydatków zamieszczonych w budżecie Miasta Piły na 2024 rok, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego. – druk nr 119. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie alei Wojska 

Polskiego.   – druk nr 112. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu. – druk nr 113. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości położonej w Pile 

przy ul. Wincentego Witosa. – druk nr 114. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości położonej w Pile 

przy ul. Motylewskiej. – druk nr 115. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie scalenia i podziału 

nieruchomości położonej w Pile w rejonie ulic Zamiejskiej i Wiśniowej  – druk nr 118. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły 

na 2025 rok – druk nr 103. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły na 2025 rok – druk nr 105. 

16. Sprawozdania z działalności pracy stałych komisji Rady Miasta Piły – druk nr 106,  108, 109. 

17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji 

stałych Rady Miasta Piły na 2025 rok – druk nr 104. 

18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku według 

właściwości. – druk nr 117. 

19. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań – druk nr 102. 

20. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

21. Zamknięcie obrad. 

 
*Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o 

dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2022 r. poz. 902) oraz art. 24 ust. 1 Rozporządzenie 

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób 

fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu 

takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych Dz. 

Urz. UE – 4.5.2016 PL z późn. zm.). 
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Ad  1. Sprawy regulaminowe – przyjęcie porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad został przyjęty bez zmian. 

 

Ad 2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VIII a 

IX sesją Rady Miasta Piły.  – druk nr 101. 

 

Informacja zostanie przedstawiona na sesji w dniu 17 grudnia 2024 r. 

 

Ad 3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 

wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 listopada 2024 r. do 30 listopada 2024 r. - druk nr 116. 

Kama Frąckowska-Pilarska, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zapytała, czy do 

przesłanego sprawozdania radni mają  pytania i otworzyła dyskusję. 

Radna Emilia Piechocka zadała pytanie dotyczące punktu 8 – z ilu osób składa się i kto należy do 

Pilskiej Rady Seniorów? Punkt 9 - Pani Prezydent podpisała zarządzenie w sprawie przyznania 

dotacji na wsparcie realizacji zadania publicznego gminy w 2024 roku. Dotacja wynosi 9.536 zł dla 

Związku Stowarzyszeń „Pilski Bank Żywności”. Punkt 29 – prośba o przybliżenie tematu. Punkt 36 

– prośba o przybliżenie planów współpracy na 2025 rok. Punkt 44 – Pani Prezydent podpisała 

zarządzenie w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Miasta Piły, prośba o 

przybliżenie tematu, o jakie zmiany chodzi? 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że podpunkt nr 8 dotyczy 

zarządzenia w sprawie powołania członków Pilskiej Rady Seniorów na kadencję 2024-2026. 

Seniorskie organizacje pozarządowe delegowały swoich przedstawicieli do komisji. Na zebraniu w 

„Okrąglaku” ukonstytuowała się Pilska Rada Seniorów. Przewodniczącym Rady został Kazimierz 

Banach, Zastępcą Przewodniczącego - Pani Iwona Kowal, sekretarzem Pani Aldona Paga, członkami 

Teresa Langner, Leokadia Figurniak, Stanisław Sorgowicki, Zygmunt Jeliński, Tadeusz Dauszewicz, 

Andrzej Dzwoniarek, Grażyna Kalińska i Jan Ficerman.    

 

Radna Emilia Piechocka zadała pytanie czy Stowarzyszenie „Pro - Senior” też? 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły  powiedział, że może podać informację kto z 

jakiego stowarzyszenia został oddelegowany do Pilskiej Rady Seniorów. Kazimierz Banach - 

przewodniczący Stowarzyszenie Pro Senior, Iwona Kowal - zastępca Polskie Towarzystwo 
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Turystyczno-Krajoznawcze, Aldona Paga jako sekretarz Stowarzyszenia Emerytów i Rencistów 

Starostwa Powiatowego, Teresa Langner - Uniwersytet Trzeciego Wieku, Leokadia Figurniak, Polski 

Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów, Stanisław Sorgowicki - Stowarzyszenie Internowanych 

i Represjonowanych, Zygmunt Jeliński - Związek Żołnierzy Wojska Polskiego, Tadeusz Dałuszewicz 

- Stowarzyszenie Kombatantów Misji Pokojowych ONZ, Andrzej Dzwoniarek – Nadnotecki 

Uniwersytet Trzeciego Wieku, Grażyna Kalińska - Związek Inwalidów Wojennych RP, Jan Ficerman 

- Stowarzyszenie Seniorów Lotnictwa Wojskowego. Punkt 9 - zarządzenie w sprawie przyznania 

dotacji dla Związku Stowarzyszeń „Pilski Bank Żywności” w kwocie 9.536 zł., był to mały grant 

wsparcie zadania publicznego, edukacyjny pokaz i warsztaty poświęcone niemarnowaniu żywności. 

Przy okazji zbiórki żywności w Pile, jedna z restauracji w galerii VIVO! robiła pokaz, co można z 

zebranej żywności przyrządzić, jak ją przechowywać. Były też takie same pokazy w hotelu Arche 

przy okazji zbiórki wolontariuszy i przy tej restauracji w galerii VIVO! Były to zatem 2 warsztaty 

kulinarne. 

 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała na pytanie, dotyczące punktu 

29. Zorganizowano spotkanie w Urzędzie Miasta Piły z przedstawicielami, którzy mają swoją działkę 

na ul. Wrzosowej. Rozmowy toczyły się na temat planu zagospodarowania przestrzennego, który jest 

opracowywany na tym terenie. Jest to związane z nabyciem działki od Gminy, co również objęte jest 

ograniczeniami planistycznymi, co musimy uwzględnić w przeznaczeniu. Punkt 36 – spotkanie z 

Panem Przemysławem Olszyńskim, dyrektorem Pilskiego Muzeum Wojskowego. Spotkanie miało 

na celu podsumowanie działań, które miały miejsce na terenie lotniska i realizowane były przez 

Muzeum Wojskowe w bieżącym roku a także propozycje eventów, wydarzeń na przyszły rok. Będzie 

piknik wojskowy, będzie Dzień Dziecka, który realizowany jest cyklicznie. Pan Olszyński mówił 

także o „Pancernej Majówce”. Przedstawił plan wydarzeń na przyszły rok.  Punkt 44 – Pani Prezydent 

w listopadzie 2024 roku podjęła zarządzenie, które miało na celu reorganizację pracy, przesunięcie 

pewnych działań ze strony Urzędu. Główne zmiany polegają na tym, że Wydział Organizacyjny 

przejmuje zadania od Wydziału Administracyjnego prowadzenie ZFŚS. Doszło również do 

przekierowania zadań do Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych z Wydziału Rozwoju i 

Funduszy Europejskich związanych ze współpracą z organizacjami pozarządowymi, oraz obsługą 

administracyjno-biurową Gminnej Rady Działalności i Pożytku Publicznego. Przekierowano również 

zadania związane z pomocą Gminy w stowarzyszeniach, związkach i organizacjach, które do tej pory 

realizowały Wydział Organizacyjno-Prawny i Gabinet Prezydenta. Wydział ten zajmie się ponadto 

realizacją zadań związanych z organizacją konkursów, które są dedykowane organizacjom 

pozarządowym, oraz zadania z zakresu turystyki, rekreacji, oraz zadań na rzecz integracji 

europejskiej, które do tej pory realizował Wydział Oświaty Kultury i Sportu. Z zadań Biura Rady 
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Miasta wykreślono zadania, dotyczące Miejskiej Rady Seniorów, która będzie realizowana przez 

Komisję do Spraw Rodzinnych, Seniorów i Osób z Niepełnosprawnościami. Pani Wiceprezydent 

zaznaczyła, że jest to korekta zadań pomiędzy wydziałami. 

 

Ad 4. Sprawozdanie z realizacji zadań za lata 2021-2023 zawartych w Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Piły na lata 2021-2030 – druk nr 110. 

 

Sprawozdanie przedstawiła Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Pile. 

 

Kama Frąckowska–Pilarska, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych powitała Panią 

dyrektor i poprosiła o przybliżenie treści sprawozdania. 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że od 

2021 roku na terenie miasta realizowana jest Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych. Jest 

to dokument, który obejmuje dziesięcioletni okres realizacji różnych przedsięwzięć, które wpisują się 

w te kwestie i obowiązuje do roku 2030. Główną misją tej strategii jest zapewnienie mieszkańcom 

jak najlepszej jakości życia, dostępności do skutecznego i kompleksowego wsparcia, oraz 

integrowania społeczności lokalnej i włączenie grup zagrożonych wykluczeniem i marginalizacją do 

życia społecznego. Jako, że mowa jest o Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych, należy 

powiedzieć, że wiodącą jednostką gminy, która realizuje przedsięwzięcia wpisujące się w Strategię 

jest Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, ale równie ważną rolę w realizacji różnorodnych projektów, 

programów i działań mają także inne jednostki, podmioty, także organizacje pozarządowe. Jest to 

między innymi Regionalne Centrum Kultury Fabryka Emocji, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji, 

Straż Miejska, jednostki oświatowe, wydziały merytoryczne Urzędu Miasta i szereg stowarzyszeń i 

fundacji, które działają w obszarze społecznego wsparcia. Cele strategiczne, które zostały przyjęte w 

tymże dokumencie, a jest ich siedem, to sześć z nich odnosi się do poszczególnych grup społecznych, 

które znajdują się w najtrudniejszej sytuacji życiowej. Cel pierwszy odnosi się do budowania 

sprawnego i efektywnego systemu wspierania rodziny. W ramach realizacji tego celu objęliśmy w 

okresie, który obejmuje sprawozdanie, ponad 2000 rodzin społecznym wsparciem. W roku 2021 

odnotowano rekordową liczbę - ponad 2200 rodzin, w roku 2022 prawie 2300 rodzin, natomiast w 

roku 2023 ponad 2350 rodzin. Część tych rodzin objęta jest różnego rodzaju świadczeniami, zarówno 

o charakterze materialnym jak i usługowym, ale też, co warto wspomnieć, gro rodzin objętych jest 

wyłącznie pracą socjalną. Jest to działalność zawodowa, którą realizują nasi pracownicy socjalni, a 

ich zespół liczy w tej chwili 37 osób. Z tego ponad 50% to są specjaliści pracy socjalnej i specjaliści 

- koordynatorzy. Ich działalność opiera się na bezpośredniej pracy z rodzinami, na wspieraniu ich w 
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trudnych sytuacjach życiowych, w rozwiązywaniu problemów tak, aby osoby i rodziny mogły się 

usamodzielnić i pełnić role w życiu społecznym. Takimi merytorycznymi pracownikami, którzy 

wspierają rodziny przeżywające problemy opiekuńczo-wychowawcze są asystenci rodziny w liczbie 

obecnie 12 osób. W ramach wspierania rodzin przeżywających problemy opiekuńczo-wychowawcze 

wsparciem objęto odpowiednio w 2021 roku: 180 rodzin, które liczyły ponad 350 dzieci. W 2022 

roku było to 162 rodziny z ponad 330 dziećmi i w roku ubiegłym były to 153 rodziny z ponad 300 

dzieci. W latach 2021-2022 realizowano program, na który pozyskano środki w ramach 

Europejskiego Funduszu Społecznego. Był to projekt „Czas na Rodzinę”, gdzie oferowaliśmy 

rodzinom przeżywającym problemy opiekuńczo-wychowawcze zarówno indywidualne poradnictwo 

psychologiczne, w tym także mieliśmy ofertę wsparcia ze strony psychologa dziecięcego, 

poradnictwo pedagogiczne, specjalistyczne szkolenia dla rodzin pod nazwą „Szkoła dla Rodziców”, 

jak również szereg działań edukacyjnych, warsztatów i wsparcie dedykowane do projektu asystentów 

rodziny. Gdy mówimy o wsparciu rodzin, należy także wspomnieć o pomocy o charakterze 

materialnym i tutaj właściwie całe spektrum zasiłków, jakie niesie za sobą ustawa o pomocy 

społecznej od obligatoryjnych świadczeń, jak zasiłki stałe i okresowe, poprzez świadczenia 

fakultatywne jak zasiłki celowe, specjalne zasiłki celowe, wreszcie pomoc żywnościowa, tutaj przede 

wszystkim Program „Posiłek w szkole i w domu” realizowany zarówno dla dzieci -dożywianie dzieci 

w szkołach, czy w przedszkolach, jak również dla osób dorosłych - dożywianie  między innymi w 

stołówce Dziennego Domu Pomocy. Współpracowaliśmy na rzecz pomocy rodzinie z innymi 

jednostkami, przede wszystkim z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie, która wspólnie realizuje 

ustawę o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Cel drugi - tworzenie warunków służących 

zaspokojeniu potrzeb osób starszych i niepełnosprawnych także realizowaliśmy w latach 2021-2023 

szereg przedsięwzięć niezmiernie ważnych, które w kolejnych latach postrzegamy jako te rozwojowe, 

w których trzeba będzie zaangażować jeszcze więcej niż dotąd sił, zarówno jeśli chodzi o kadrę, jak 

i zasoby finansowe, a to wszystko ze względu na procesy demograficzne i starzenie się społeczeństwa. 

Według ostatnich danych i prognoz demograficznych w 2023 roku, w skali kraju, ale także w 

odniesieniu również do naszej lokalnej sytuacji, osób w wieku 60+ jest nieco ponad 26%, czyli co 

czwarta osoba to osoba w wieku powyżej 60 roku życia. Prognozy wskazują, że w roku 2030 ma to 

być już prawie 28% w skali społeczeństwa, natomiast w roku 2040 przewiduje się skok aż do ponad 

32%, czyli już co trzecia osoba będzie osobą powyżej 60 roku życia. Stąd też niezmiernie ważny jest 

rozwój przedsięwzięć, które realizowano w latach poprzednich, a mianowicie to usługi opiekuńcze i 

trzeba podkreślić, że realizowane są wszystkie rodzaje usług opiekuńczych jakie dopuszcza ustawa o 

pomocy społecznej, a nie we wszystkich gminach tak się dzieje, również gminach porównywalnych 

wielkością z Gminą Piła. Są to zarówno usługi w zakresie podstawowym, jak i usługi specjalistyczne, 

oraz usługi specjalistyczne dla osób z zaburzeniami psychicznymi. Część usług świadczona jest także 
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w  placówce wsparcia dziennego w dwóch lokalizacjach, zarówno w Dziennym Domu Pomocy przy 

ulicy Kondratowicza, jak i w budynku przy ulicy Spacerowej 23. Ofertę usług opiekuńczych 

świadczonych w miejscu zamieszkania, ale w Dziennym Domu Pomocy wzbogaciliśmy także  o 

nowatorskie działania, jakim jest asysta osobista osoby z niepełnosprawnością. Od roku 2013 

realizowany jest zarówno rządowy program w tym zakresie, będący niejako uzupełnieniem tych 

działań, które od kilku lat realizuje już Gmina w ramach środków pozyskanych z Norweskiego 

Mechanizmu Finansowego oraz ze środków Unii Europejskiej. Od kilku lat realizowana jest na 

terenie Gminy Piła opieka poprzez projekt „Przycisk Życia”. Projekt jest realizowany lokalnie i ma 

wymiar indywidualny w skali całego kraju. Opieka ta również rozwija się nieco bardziej w innych 

gminach. Należy podkreślić, że projekt ten realizowany w Pile ma wymiar autorski, poprzez 

współpracę ze Strażą Miejską, gdzie jeżeli przycisk zostanie przez seniora, czy osobę z 

niepełnosprawnością bądź chorą uruchomiony, wówczas reaguje w pierwszej kolejności Straż 

Miejska, w której to dana osoba, która przystępuje do projektu deponuje klucze, w związku z tym 

dostanie się do mieszkania jest w tym momencie szybkie i łatwe i udzielenie pomocy jest także w 

tym momencie odpowiednio skoordynowane. Oczywiście w razie potrzeby wzywane są służby 

medyczne, natomiast dotarcie Straży Miejskiej do osób potrzebujących w danym momencie jest 

niezmiernie ważne i wiemy z praktyki, że były sytuacje, w których to działanie po prostu uratowało 

komuś życie. W okresie sprawozdawczym działalność na rzecz osób, seniorów i osób z 

niepełnosprawnościami realizowano również w ramach projektu współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego. To projekt pod nazwą „Aktywni i Samodzielni”. Objęliśmy 

nim w roku 2021, to już był ostatni rok realizacji projektu, ponad 140 osób. Mieliśmy wsparcie 

zarówno w szkoleniu opiekunów w zakresie prawidłowego sprawowania opieki, jak też wsparcie 

psychologiczne. Psycholog docierał ze wsparciem do miejsca zamieszkania osoby potrzebującej. 

Usługa asystenta osobistego była również w tymże projekcie realizowana. To działalność o 

charakterze bardziej opiekuńczym, natomiast drugą gałęzią naszych oddziaływań jest aktywizacja 

seniorów, czyli tych osób, które samodzielnie funkcjonują i chcą się rozwijać, chcą być aktywnymi 

osobami jak najdłużej. Wobec tego wspieramy ich właśnie w przedsięwzięciach o charakterze 

aktywizacyjnym i wiodącą rolę pełni Centrum Aktywizacji Seniorów, umiejscowione w budynku 

przy ulicy Spacerowej 23. Z roku na rok rośnie zainteresowanie ofertą Centrum. W roku 2023 liczba 

seniorów przekroczyła 700 osób, którzy w ciągu roku skorzystali z różnorodnej oferty, jaką Centrum 

przedstawia seniorom. W latach 2022-2023 Centrum Aktywizacji Seniorów bardzo się rozwinęło, a 

to dzięki pozyskaniu środków w ramach Norweskiego Mechanizmu Finansowego. W ramach tychże 

środków realizowano w Centrum podprojekt „Świadomy i Aktywny Senior”. Był to podprojekt 

innego projektu „Miasto Piła z nową energią!”. Tutaj przede wszystkim udało nam się przeszkolić 

kadrę, która zdobyła nowe kompetencje, umiejętności, w zakresie aktywizacji seniorów,  a także, 
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dokupić sprzęt, który w tym momencie będzie działał przez kolejne lata służąc seniorom. Były to 

różnego rodzaju sprzęty, takie jak rowerki stacjonarne, bieżnie, wioślarz, atlas, fotele masujące, maty 

do akupresury i wiele innych. One były niezbędne do prowadzenia zajęć rekreacyjno-sportowych i 

relaksacyjnych. Prowadziliśmy z seniorami gimnastykę ogólnorozwojową, gimnastykę twarzy, 

stretching. Personel został w tym zakresie odpowiednio przeszkolony. Realizowaliśmy cykl 

warsztatów promujących zdrowy styl życia, zdrowe odżywiania i także kwestie dbałości o zdrowie, 

o funkcjonowanie sprawnych organizmów. Niezmiernie ważnym elementem były także treningi 

pamięci, koncentracji oraz zajęcia w zakresie sensoplastyki i sensomotoryki realizowane po to, żeby 

jak najdłużej układ nerwowy funkcjonował prawidłowo. Działania te były nastawione na stymulację 

układu nerwowego. Wreszcie działania profilaktyczne, zarówno w zakresie bezpieczeństwa na 

drodze, warsztaty samoobrony, „Bezpieczny Senior w Sieci”, czyli cykl zajęć komputerowych, a 

także działania o charakterze integracyjnym, rekreacyjnym, krajoznawczym, w tym pikniki, 

wycieczki rowerowe, wycieczki do innych miejscowości takich jak: Elbląg, Frombork, Łódź, czy 

Wrocław. Centrum Aktywizacji Seniorów działa prężnie i w tym roku wzbogaciło się jeszcze o 

kolejne miejsce, w którym funkcjonuje, czyli „Okrąglak” - Pilski Instytut Integracji i Edukacji, ale w 

roku 2024 nie został jeszcze objęty  okresem sprawozdawczym. Istotną grupą, która uzyskuje 

wsparcie są także osoby zagrożone różnorakimi uzależnieniami, w tym osoby uzależnione od 

środków psychoaktywnych. Przede wszystkim wspieramy działalność Miejskiej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Prowadzony jest również punkt konsultacyjny przy ulicy 

Spacerowej 23. Miasto Piła wspiera także finansowo organizacje pozarządowe w działalności 

zarówno terapeutycznej, jak i edukacyjnej, a także w prowadzeniu grup samopomocowych, jak na 

przykład ruch abstynencki „Kotwica”. Wśród wspieranych placówek w zakresie leczenia uzależnień 

jest stowarzyszenie MONAR. Współpracujemy ściśle z Komendą Powiatową Policji. Wspólnie z tą 

jednostką realizujemy szereg działań informacyjnych, edukacyjnych, tak aby działać prewencyjnie w 

zakresie problematyki uzależnień. Istotnym elementem realizującym ten cel strategiczny były 

przedsięwzięcia z zakresu Festiwal Rekreacji ,,Aktywna Rodzina”, gdzie wiodącą rolę miał MOSiR 

i Regionalne Centrum Kultury. Prowadzono także szkolenia dla sprzedawców alkoholowych na temat 

konsekwencji sprzedaży alkoholu niepełnoletnim, w zakresie działań prewencyjnych. Wszystko to 

było zrealizowane ze środków pochodzących z koncesji na sprzedaż napojów alkoholowych. Bardzo 

istotną kwestią jest problem przemocy w rodzinie. To niezmiernie ważny i trudny temat jeśli chodzi 

o udzielanie rodzinom wsparcia, ale w tym zakresie również wspieramy bardzo wiele rodzin, przede 

wszystkim pomocą specjalistyczną, wsparciem psychologów i pracowników  socjalnych, zwłaszcza 

specjalistów pracy socjalnej na sprawie rodzin z problemem przemocy. W latach 2021 realizowaliśmy 

ponad 460 procedur Niebieskiej Karty, w 2022 - 284 procedury, a w 2023 ponad 340. Jest to 

podstawowe narzędzie i podstawowy rodzaj działań jakie są adresowane do rodzin dotkniętych 
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problemem, gdzie jest podejrzenie, bądź diagnoza, że taka przemoc istnieje. Warto podkreślić, że aby 

jak najlepiej realizować przedsięwzięcia i cele przyjęte w Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w 2021 roku dokonano zmian organizacyjnych w Ośrodku i utworzono Dział Pomocy 

Specjalistycznej. Tenże dział właśnie to przede wszystkim pracownicy specjaliści pracy socjalnej i 

koordynatorzy pracy socjalnej, którzy pracują z rodzinami dotkniętymi przemocą, z osobami z 

problemem niepełnosprawności, a także z równie ważnym problemem jakim jest problem kryzysu 

bezdomności. Realizując cel piąty, czyli podejmowanie działań zmierzających do aktywizacji osób 

pozostających bez pracy, tutaj przede wszystkim współpracujemy z jednostką powiatową, jaką jest 

Powiatowy Urząd Pracy, ale także w ramach naszej działalności prowadzimy Klub Integracji 

Społecznej, który ściśle współpracuje z Centrum Integracji Społecznej. Czyli mówimy tu o dwóch 

podmiotach Integracji Społecznej, które na co dzień wspierają kilkadziesiąt rodzin i osób w tym, aby 

odnalazły się na rynku pracy, albo powróciły na rynek pracy. W szczególności pracujemy z rodzinami, 

gdzie ta możliwość zatrudnienia jest utrudniona z uwagi na różne problemy, jak na przykład problem 

uzależnień, jak problem zaburzeń psychicznych, jak problem niepełnosprawności, czy też problemy 

z przystosowaniem się do życia w rodzinie po opuszczeniu zakładu karnego. Dzięki współpracy 

Klubu Integracji Społecznej z Centrum Integracji Społecznej kierujemy do pracy w ramach 

programów prowadzonych przez CIS nasze osoby bezrobotne i znakomita część z tych osób 

podejmuje pracę w ramach działalności CIS, czyli pracę o charakterze wspierania. Ograniczenie 

marginalizacji społecznej osób zagrożonych ubóstwem to cel szósty, który staraliśmy się realizować 

po pierwsze wsparcie finansowe, dożywianie, zarówno w szkołach i przedszkolach, jak również dla 

osób dorosłych realizowane w Dziennym Domu Pomocy, a także przez organizację pozarządową, 

która przygotowuje posiłki wydawane w szczególności dla osób w kryzysie bezdomności. Kierujemy 

także osoby o niskim statusie materialnym do Pilskiego Banku Żywności, gdzie uzyskują zarówno 

produkty pozyskane w ramach pozysku własnego Banku, jak też do realizacji Programu 

Operacyjnego „Pomoc Żywnościowa”, który jest finansowany ze środków unijnych. Ponad 2.000 

rodzin rok rocznie uzyskuje takie skierowanie i produkty żywnościowe, które wspierają 

gospodarstwa domowe. Jeśli chodzi o walkę z problemem bezdomności, to zatrudnionych jest 3 

specjalistów pracy socjalnej, którzy pracują z osobami w kryzysie bezdomności. Miasto realizując 

ten cel także finansuje pobyt, czy zapewnia schronienie osobom bezdomnym zarówno w 

schroniskach, jak i w ogrzewalni, w tym także w schronisku dla osób z usługami opiekuńczymi, tak 

aby wszystkie osoby w kryzysie bezdomności, także te o szczególnych potrzebach miały zapewnione 

dach nad głową i profesjonalne wsparcie. Przez kilku lat na terenie miasta działa Partnerstwo Lokalne 

na Rzecz Wspierania Osób Bezdomnych i Osób Zagrożonych Bezdomnością. W latach objętych 

sprawozdaniem udało nam się poszerzyć lokalne partnerstwo o kolejne dwie organizacje 

pozarządowe, czyli Fundację na Pomoc oraz Stowarzyszenie Imi Challenge, obok MOPS-u, Straży 
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Miejskiej, Komendy Powiatowej Policja oraz Straży Ochronnej Kolei, właśnie te organizacje 

pozarządowe. Również od lat w partnerstwie działające Pilskie Centrum Pomocy Bliźniemu realizuje 

wspólnie różne przedsięwzięcia, tak aby kompleksowo pomóc osobom w kryzysie bezdomności. 

Poszczególne cele od 1 do 6 są dedykowane poszczególnym grupom społecznym z danymi 

problemami, natomiast cel 7 odnosi się już do ogółu mieszkańców, którzy przeżywają różnego 

rodzaju problemy natury psychicznej. Jest to także problem, który w ostatnich latach bardzo mocno 

jest widoczny i przewiduje się, że w kolejnych latach to wsparcie psychiczne będzie także niezmiernie 

ważnym elementem działalności społecznej. Dla poprawy dobrostanu psychicznego mieszkańców 

także miasto przeznacza środki głównie dla organizacji pozarządowych, które realizują wsparcie 

zarówno doradcze, jak i informacyjno-edukacyjne, także nieodpłatne wsparcie psychologiczne. W 

ośrodku pracuje 3 psychologów, którzy na miesiąc udzielają wsparcia i są do dyspozycji naszych 

klientów, ale nie należy zapominać o psychologach, którzy są w jednostkach ośrodkowych i 

psychologach w Zespole Poradni Psychologiczno-Pedagogicznych. Działania te zamierzamy 

kontynuować i rozwijać w latach następnych. 

 

Kama Frąckowska – Pilarska, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła 

wszystkich radnych o pytania do Pani dyrektor. 

 

Radna Halina Łuś zapytała, czy te dane statystyczne, np. o ilości objętych opieką rodzin to są 

spotkania z tymi rodzinami? Pani radna dodała, że 2.000 to bardzo dużo ludzi, a zatrudnionych 

pracowników socjalnych jest zaledwie 37. Czy to są spotkania z konkretnymi rodzinami czy ilość 

rodzin? Kto zgłasza i uruchamia procedurę Niebieskiej Karty? 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

jeżeli chodzi o liczbę rodzin, to jest to tak zwana liczba rzeczywista, czyli wszystkie rodziny, które 

pojawiły się chociażby raz w naszym systemie wsparcia w danym roku. Są w tej statystyce zarówno 

rodziny, które na przykład zgłosiły się po pomoc w formie opału na zimę i to jest jedyna forma 

wsparcia, której ta rodzina potrzebuje, ale mamy też rodziny, które cały rok są objęte różnym 

wsparciem, od finansowego, czyli poprzez zasiłki, czy to usługi opiekuńcze, czy to wsparcie asystenta 

rodzinny, w związku z tym bywa różnie. Staramy się zachowywać standardy, które określa ustawa o 

pomocy społecznej, co do zatrudnienia pracowników socjalnych. Ustawa o pomocy społecznej 

określa, że na 2.000 mieszkańców zatrudnia się jednego pracownika socjalnego i my ten standard 

wypełniamy. Natomiast równolegle praca socjalna może być prowadzona z pięćdziesięcioma 

rodzinami. Też staramy się nie przekraczać tych limitów. Także ponad 2.000 rodzin nie oznacza, że 

to są rodziny od stycznia do grudnia cały czas w systemie. 
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Radna Halina Łuś zapytała, czy ta sama formuła prowadzenia statystyki dotyczy udziału seniorów 

w Centrum Aktywizacji? 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że to jest 

odmienna sytuacja. Mówimy o liczbie rzeczywistej, czyli jeżeli senior uczestniczył choćby w jednych 

zajęciach, to już widnieje w statystyce. Mamy także grupę seniorów, którzy stale w różnych grupach, 

zajęciach tematycznych uczestniczą  Jeśli chodzi o odpowiedź na drugie pytanie kto zgłasza 

procedurę Niebieskiej Karty, to zgłosić może każdy. Może to być osoba obca, sąsiad, ktoś z rodziny. 

 

Radna Halina Łuś zapytała, czy niezależnie od wieku? 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że tak, 

niezależnie od wieku. Zdarzają się oczywiście sytuacje takie, że na przykład do wychowawcy, czy 

do pedagoga szkolnego zgłasza się dziecko. I z rozmowy z dzieckiem wynika, że może dochodzić w 

jego rodzinie do przemocy domowej. Także zgłosić może każdy, natomiast uruchomienie procedury 

polega na wypełnieniu formularza Niebieska Karta A. W procedurze mamy cztery rodzaje formularzy. 

Karta A, B, C i D. Karta A jest tym dokumentem, który się wypełnia po zasięgnięciu informacji, że 

w rodzinie może dochodzić do przemocy. Przy czym tutaj mamy grono osób uprawnionych do 

wypełniania tego formularza. I zasadniczo są to oczywiście pracownicy pomocy społecznej, w 

szczególności asystenci rodziny, pracownicy socjalni i policjanci. Z doświadczenia wieloletniego, od 

czasu kiedy realizujemy te  procedury, a to jest od roku 2011, wynika, że przede wszystkim Policja i 

pomoc społeczna są wiodącymi jednostkami, które wszczynają procedury Niebieskiej Karty. 

Następnymi zgłaszającymi są jednostki oświatowe. Przedstawiciel jednostki oświatowej, pedagog, 

wychowawca szkolny może taką kartę wypełnić, jeżeli tylko poweźmie informację, czy to od dziecka, 

ucznia, czy też wychowanka przedszkola. To bywa i tak, że już sześcioletnie dziecko potrafi 

zasygnalizować sytuację, czy też wychowawca przedszkolny, bo w tym zakresie także prowadzimy 

szkolenia dla pracowników oświaty, żeby potrafili diagnozować symptomy przemocy. Naturalną 

rzeczą, jest to, że dziecko w wieku przedszkolnym nie wyartykułuje, że jest ofiarą przemocy. Także 

przedstawiciele jednostek oświatowych, co ważne przedstawiciele ochrony zdrowia mają takie 

kontakty i Polska Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Niestety z naszych 

obserwacji i z naszych danych także wynika, że najmniejszy udział we wstrzymaniu procedur mają 

niestety przedstawiciele ochrony zdrowia. W tym zakresie intensywnie od kilku lat staramy się 

szkolić przedstawicieli ochrony zdrowia. Na przykład w Szpitalu Specjalistycznym w Pile nasi 

pracownicy przeprowadzają szkolenia z personelem medycznym, od pielęgniarek, poprzez 

ratowników na lekarzach skończywszy, żeby wyedukować ich w tym zakresie, że ustawa o 

przeciwdziałaniu przemocy domowej to jest także ustawa, która na nich nakłada obowiązki 
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wszczynania procedury i określa obowiązki. Niestety bardzo mało procedur jest wszczynanych przez 

przedstawicieli ochrony zdrowia. 

 

Radna Halina Łuś powiedziała, że zdarzyły się takie dwa przypadki, że psycholog powiedział 

nastolatkowi, że ma wszcząć procedurę. Czy to jest nadużycie? 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

osoba zgłaszająca przemoc nie jest osobą uprawnioną do wszczynania procedury. Każdy może 

zgłaszać przemoc od dziecka po osobę dorosłą, natomiast są osoby, których ustawodawca wymienił 

i zobowiązał w ustawie o przeciwdziałaniu przemocy domowej do tego, aby wszczynać procedury 

już nie po zdiagnozowaniu, tylko powzięciu podejrzenia, że taka przemoc może być. 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że w procedurze Niebieskiej Karty 

należy rozgraniczyć osobę zgłaszającą przemoc od osoby, która jest uprawniona do wszczęcia 

procedury. W przypadku, o którym powiedziała Pani radna Halina Łuś, każdy pokrzywdzony może 

zgłosić się do odpowiedniego organu, który wszczyna procedurę założenia Niebieskiej Karty. Osoba 

pokrzywdzona może zgłosić się do organu, który w jej imieniu rozpocznie procedurę Niebieskiej 

Karty. Z informacji, które też przekazuje Policja Niebieskich Kart i procedury jest troszeczkę więcej 

niż w latach poprzednich z tego powodu, że obecne dyrektywy wskazują też na to, że nie tylko ofiara 

przemocy, ale również nieletni świadek przemocy w rodzinie, czyli dziecko, które jest świadkiem 

przemocy w rodzinie, też będzie miało możliwość nie tyle wszczęcia, co uzyskania Niebieskiej Karty. 

Nie musi być tylko osoba bezpośrednio pokrzywdzona, ale w tym przypadku również świadek 

przemocy w rodzinie, który jest dziecko, też będzie miało Niebieską Kartę. 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że kiedyś 

było tak, że jeśli dziecko nie doznawało bezpośrednio przemocy, a jedynie było świadkiem przemocy, 

którą np. stosował jego ojciec wobec matki, to nie było ofiarą przemocy. W myśl nowych przepisów 

zostało to zrównane. Dzieci będące świadkami takich zachowań są traktowane na równi z osobami, 

które doznają przemocy. 

 

Radna Anna Solarska zapytała, czy są jakieś dane sumaryczne, ile Gmina Piła w ostatnich latach 

wydała na pomoc bezdomnym? Chodzi o noclegownie, które są na terenie, czy inne formy wsparcia: 

żywność, odzież, remonty miejsc przy wsparciu fundacji, które zajmują się pomocą osobom 

bezdomnym? Czy są prowadzone jakieś statystyki na terenie Gminy Piła? Jaka jest liczba 

bezdomnych, takich, którzy zgłaszają się o pomoc? Gdzie może takie dane znaleźć. Zapytała również 

o hospicja, czy one są uwzględnione w tym sprawozdaniu? Jaka była na przestrzeni ostatnich lat 
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udzielana pomoc Gminy Piła na rzecz Hospicjum? 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że jeśli 

chodzi o dane statystyczne to taka statystyka istnieje. Przekaże informację np. ile osób z problemem 

bezdomności objęto w tych latach pomocą, informacje jaki był koszt świadczeń różnych, których 

udzielono tym osobom, od schronienia począwszy na zasiłkach, właśnie z powodu bezdomności, a 

także dotacje Gminy, które idą na zapewnianie miejsc w schroniskach dla osób bezdomnych. Są dwa 

rodzaje schronisk. W podstawowym zakresie działające na terenie Piły i schronisko z usługami 

opiekuńczymi, oraz ogrzewalnie. Takie dane możemy przygotować i przekazać. Jeśli chodzi o 

Hospicjum to sprawozdanie nie obejmuje jego działalności, ponieważ nie jest to jednostka pomocy 

społecznej. Tutaj jest mowa o rozwiązywaniu problemów społecznych, ale z obszarów pomocy 

społecznej i społecznego wsparcia, a nie ochrony zdrowia. 

 

Radny Mateusz Pazdej zapytał o procedurę wszczynania Niebieskiej Karty wobec kobiet. 

Powiedział, że choć procedura niebieskiej karty jest neutralna, to funkcjonuje stereotyp, że sprawcami 

przemocy są głównie mężczyźni. Jak to wygląda w Pile, jeżeli chodzi o wsparcie mężczyzn? Czy są 

też takie ośrodki, miejsca, gdzie mężczyźni mogą się zgłaszać, bo jednak właśnie ten stereotyp 

powoduje, że często jak mężczyźni zgłaszają takie sprawy, to są ignorowani. 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że 

absolutnie nie ignorujemy problemu i zdajemy sobie sprawę z tego, jako profesjonaliści, że również 

mężczyźni są osobami doznającymi przemocy domowej i zgłaszają się do nas mężczyźni, którzy 

mówią o tym, że są ofiarami przemocy domowej. Tutaj kwestia jakby diagnozowania problemu jest 

o tyle trudna, że mówiąc wprost, mężczyźni mają większe opory przed przyznaniem się do tego, że 

są w roli ofiary, bo są słabsi od kobiety. Więc bardzo często, bardzo długo ukrywają problem. 

Natomiast mamy przypadki prowadzenia procedury Niebieskiej Karty, gdzie osobą doznającą 

przemocy jest mężczyzna, sprawcą przemocy jest kobieta. Zawsze pomagamy bez względu na płeć, 

tutaj nie ma absolutnie dla nas żadnej różnicy. Wtedy kierujemy oddziaływania wspierające dla osób, 

które doznają przemocy i działania korekcyjne w stosunku do osób, które tę przemoc stosują. W 

sprawozdaniu jest informacja, że realizowane są programy korekcyjno-edukacyjne dla osób 

stosujących przemoc. Tak to się w tej chwili określa. Mówi się już o osobie doznającej przemocy, 

bądź stosującej przemoc. A zatem programy korekcyjno-edukacyjne dla osób stosujących przemoc 

są realizowane i w tych programach zarówno uczestniczą kobiety, jak i mężczyźni. Większość to 

mężczyźni. Rzeczywiście statystyki i diagnoza pokazuje, że więcej oddziaływań kierujemy w 

stosunku do kobiet i dzieci. Jest też tak, że tą osobą, która stosuje przemoc, częściej jest mężczyzna, 

ponieważ przemoc to jest przede wszystkim nierównowaga siły, a zazwyczaj to mężczyzna jest osobą 
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silniejszą. Taka jest charakterystyka zjawiska. Jeżeli zgłaszają się panowie z problemem tego rodzaju, 

że to oni są osobami doznającymi przemocy, wspieramy ich tak samo jak wspieramy kobiety 

doznające przemocy. Jeśli chodzi o specjalistyczne ośrodki wsparcia dla ofiar przemocy jest to 

zadanie na poziomie powiatu. Taki ośrodek funkcjonował w Pile przy ulicy Rydygiera i podejmowane 

są starania, aby ten ośrodek ponownie zaczął funkcjonować. Natomiast w budynku przy ulicy 

Spacerowej 23, który działa w naszych strukturach, jest ośrodek wsparcia z miejscami całodobowymi, 

który w pierwszej kolejności jest ośrodkiem zapewniającym wsparcie dla osób doznających 

przemocy. Na szczęście jest coraz mniej przypadków, że osoba doznająca przemoc musi uciekać z 

miejsca zamieszkania. Tak kiedyś było rzeczywiście, że to osoby dotknięte przemocą, najczęściej 

kobiety również z dziećmi musiały opuścić miejsce zamieszkania w trosce o swoje życie i 

bezpieczeństwo. Kilka lat temu zmieniły się w tym zakresie przepisy i Policja uzyskała bardzo istotne 

narzędzia, z których korzysta, a mianowicie nakaz opuszczenia mieszkania i zakaz zbliżania się. 

Mogą być te narzędzia używane równolegle, czyli, gdy policjant, oddział, czy interweniujący patrol 

stwierdzi, że osoba stosuje przemoc i jest to przemoc zagrażająca bezpośrednio zdrowiu lub życiu, 

może zastosować natychmiastowy nakaz opuszczenia lokalu, co w tym momencie skutkuje tym, że 

osoba doznająca przemocy zostaje w warunkach domowych już bezpieczna, natomiast osoba 

stosująca przemoc musi opuścić mieszkanie. 

 

Radny Mateusz Pazdej zapytał jeśli osoba ma takie sygnały, to pod jaki adres powinna się zgłosić? 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

osoba, która jest osobą doznającą przemocy, może się zgłosić bezpośrednio do MOPS-u albo 

telefonicznie, może to zrobić zarówno na ulicy Kwiatowej, jak i na Spacerowej. Przede wszystkim 

na ulicy Spacerowej, gdzie są pracownicy socjalni i gdzie jest Dział  Pomocy Specjalistycznej. 

Wystarczy, że zgłoszenie przekaże również telefonicznie, na ogólny nr telefonu (067) 212 21 31 i 

zostanie skierowana do właściwego pracownika. 

 

Radna Agnieszka Molęda powiedziała, że mając doświadczenie w radzeniu sobie z problemem 

bezdomności, należy stwierdzić, że w naszym mieście jest to dokonywane w sposób profesjonalny, 

na tle ośrodków funkcjonujących w gminach sąsiednich. Poziom wiedzy stale dostosowuje się do 

zmieniającego się stanu prawnego. Współpraca jeśli chodzi o procedurę Niebieskiej Karty jest 

bezproblemowa. Każdy może to zgłosić i na etapie trwania procedury uzyskuje niezbędne wsparcie. 

 

Radna Anna Solarska zapytała do kogo o pomoc ma się zwrócić dorosła córka, która mieszka ze 

swoim ojcem alkoholikiem, który stosuje wobec przemoc? Ona wykazuje syndrom 

współuzależnienia i nie za bardzo potrafi odnaleźć się w tej sytuacji.  Czy jest możliwość skierowania 
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pracownika socjalnego, który odwiedzi rodzinę, porozmawia z tą dziewczyną, bo ona tam trwa i sama 

stamtąd nie odejdzie? 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała, że 

osoby wykazujące syndrom współuzależnienia często nie zgłaszają się po pomoc z różnych powodów. 

Czasami z niewiedzy, czasami ze wstydu, powodów jest mnóstwo. Jesteśmy w stanie pomóc tylko 

tym osobom, które zechcą z nami współpracować i po tą pomoc zechcą sięgnąć. Natomiast możemy 

występować z propozycją wsparcia, dyskutujemy i jeśli uzyskamy konkretne zgłoszenie udajemy się 

do tej osoby. Bywa też tak, że pracownik socjalny udając się pod wskazany adres, napotyka na taką 

trudność, że osoba nie chce z nim rozmawiać. Nie chce kontynuować rozmowy i dziękuje za pomoc. 

Nie mamy wtedy żadnych możliwości oddziaływania, takich nakazowych. Takimi narzędziami nie 

dysponujemy. Pracownik rejonowy może przekazać informację o ofercie jaką posiadamy. Jest on 

pierwszą osobą kontaktową z osobami przeżywającymi różnego rodzaju trudności, ale także osoba 

może się zgłosić anonimowo do naszego punktu konsultacyjnego, który jest w przy ul. Spacerowej, 

w tym punkcie dyżuruje terapeuta uzależnień, więc on już jest osobą z jeszcze większymi 

kwalifikacjami i specjalistą w działaniu na rzecz naszych osób, także współuzależnionych. Może to 

być zgłoszenie na ogólny nasz numer telefonu, gdzie pokierujemy do kogo, kto dalej poprowadzi 

sprawę, bądź też kontakt telefoniczny z Punktem Konsultacyjnym przy ulicy Spacerowej. 

 

Radna Anna Solarska zapytała, czy ja jako osoba postronna, która ma wiedzę o takiej sytuacji, mogę 

zgłosić taką sytuację? 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile odpowiedziała Pani 

radnej, że może zgłosić. Dobrze byłoby, żeby ta osoba była uprzedzona, że ktoś z instytucji się u niej 

pojawi, bo to jest dla tego kogoś stresująca sytuacja. 

 

Radny Mateusz Pazdej powiedział, że chciałby się jeszcze odnieść do swojej wypowiedzi 

dotyczącej Niebieskiej Karty. To nie jest kwestia wstydu, że mężczyzna to zgłosi, tylko chodzi 

bardziej o kwestie finansowe, bo często mężczyźni są zakładnikami sprawy, dlatego że później przy 

podziale majątku, jak jest powiedzmy rodzina, jest mąż, żona, dzieci, no to jednak mężczyźni 

przeważnie tracą większość swojego dobytku i dlatego boją się właśnie zgłaszać takie sprawy. 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że 

kwestie podziału majątku są tak daleko idące, a tutaj najważniejszą sprawą jest to, że dochodzi do 

krzywdzenia drugiego człowieka. Należy się zastanowić, czy aspekt finansowy jest tu 

najważniejszym problemem. 
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Ad 5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia Gminy Piła do 

realizacji Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” dla Jednostek Samorządu 

Terytorialnego – edycja 2025 – druk nr 111. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile. 

 

Kama Frąckowska–Pilarska, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła Panią 

dyrektor o przybliżenie projektu uchwały. 

 

Marzena Amza, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile powiedziała, że jeżeli 

podjęta zostanie uchwała o przystąpieniu Gminy Piła do realizacji programu Asystent Osobisty 

Osoby z Niepełnosprawnością z edycji 2025, to w przyszłym roku będziemy mogli kontynuować 

działania, o których była mowa w sprawozdaniu, a mianowicie wsparcie dla osób niesamodzielnych 

z orzeczoną niepełnosprawnością w stopniu znacznym. Program ten realizowany w edycji 2023 i 

2024 cieszył się dużym zainteresowaniem. Sygnały, które do nas docierają wskazują, że osoby objęte 

wsparciem asystenta są z tych usług bardzo zadowolone. Planujemy w przyszłym roku prawie 3900 

godzin usług asystenckich zrealizować dzięki środkom pozyskanym w ramach rządowego programu 

z Funduszu Solidarnościowego. Dotacja, która została przyznana miastu to 194.500 zł na realizację 

tego zadania i dzięki niej możemy nie tylko to zadanie realizować, ale będzie ono także usługą 

nieodpłatną dla osób, które w tym programie będą uczestniczyć. Mamy w planie realizować program 

podobnie jak w latach poprzednich, czyli przy udziale pięciu asystentów osobistych w trybie umowy 

cywilnoprawnej, czyli umowy zlecenia. Program ten tworzy uzupełnienie działań miasta. 

Zatrudniamy na stałych umowach o pracę na etacie czterech asystentów rodziny, asystentów osoby z 

niepełnosprawnością, które obejmują 40 osób w tym samym czasie usługą asystencji osobistej, a 

zatem przystępując do tego programu mamy kolejne 10 osób, które poszerzą nam grupę tych 

wspieranych podmiotów. Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Gminnej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego. 

 

Kama Frąckowska–Pilarska, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła 

wszystkich radnych o pytania do Pani dyrektor. 

 

Radni nie zadawali pytań. 

 

Kama Frąckowska–Pilarska, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zamknęła 

dyskusję wobec braku pytań i poprosiła o przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych. 
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Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    (0), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Kama Frąckowska–Pilarska, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych oddała głos 

Markowi Andruszkiewiczowi, Przewodniczącemu Komisji Gospodarki Miejskiej i poprosiła o 

procedowanie kolejnych punktów porządku obrad. 

 

Ad 6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Piły na lata 2025 – 2040 – druk nr 99. 

 

Zagadnienie było omawiane na komisji budżetowej. 

 

Ad. 7 Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uchwały budżetowej na 2025 

rok – druk nr 100. 

 

Zagadnienie było omawiane na komisji budżetowej. 

 

Ad 8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia wykazu 

niezrealizowanych kwot wydatków zamieszczonych w budżecie Miasta Piły na 2024 rok, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego. – druk nr 119. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Joanna Nosek, Zastępca dyrektora 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powitał Panią dyrektor 

i poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Joanna Nosek, Zastępca dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że 

przedmiotem uchwały jest ustalenie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2024. Jest to zadanie dotyczące Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, podziału i 

scalenia. Tak naprawdę nie uda się zrealizować ostatniego etapu do końca tego roku. Jest to 

spowodowane między innymi tym, że osoby objęte całą procedurą podziału i scalenia wniosły pewne 

uwagi, co wpłynęło na przedłużenie całej procedury. Trzeci etap może być zrealizowany po podjęciu 

przez Radę Miasta Piły uchwały, która będzie procedowana podczas grudniowej sesji.  Geodeta 

będzie mógł przystąpić do działań po zatwierdzeniu przez Radę Miasta uchwały. Planowany termin 



 

18 

realizacji jest do maja przyszłego roku. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy są jakieś 

pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie zadawali pytań. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 

związku z brakiem pytań i poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Kama Frąckowska–Pilarska, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych. 

 

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    (0), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie alei Wojska Polskiego   

– druk nr 112. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej  powitał Panią dyrektor  

i poprosił o przybliżenie projektu uchwały. 

 

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej powiedziała, że uchwała to 

przystąpienie do sporządzenia planu zagospodarowania w rejonie Wojska Polskiego. Jest to teren bez 

zabudowy, rozebrany budynek usługowy dawnej Dom Handlowy. Główny właściciel wnioskuje o 

zmianę planu zgodnie ze studium, które Rada miasta uchwaliła w 2023 roku. Zmieniono kierunek 

zagospodarowania w studium z handlu wielkopowierzchniowego na zabudowę mieszkaniową-

usługową. Taka zabudowa zostanie w tym planie zagospodarowania zaproponowana  do uchwalenia 
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już na etapie planu zagospodarowania. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich 

radnych o pytania do Pani dyrektor. 

 

Radny Mateusz Pazdej zadał pytanie jak się nazywa nabywca tego terenu? 

 

Iwona Wojtecka, Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej odpowiedziała, że jeżeli to jest 

firma to przygotuje Panu radnemu informację. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję 

wobec braku dalszych zgłoszeń i poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad  10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu – druk nr 113. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej  powitał Panią dyrektor  

i poprosił o przybliżenie projektu uchwały. 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że jest to 

uchwała, jak wiele poprzednich, pod nazwą  odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umów 

najmu. Mamy cztery nieruchomości, cztery umowy do zawarcia. Najem na czas nieoznaczony. 

Pierwsza nieruchomość jest to najem gruntu pod wiatkę rekreacyjną na ulicy 11 listopada. Następnie 

mamy na ulicy Dobrej - urządzenie przemysłowe, kanalizacja sanitarna w drodze i dwie lokalizacje, 

jedna na ul. Cichej. Jest to inwestycja Miejskich Wodociągów i Kanalizacji. Mamy przyłącze z drogi 

ulicznej, przyłącze wody i z drogi ulicznej. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich 

radnych o pytania do Pani dyrektor. 
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Radna Anna Solarska zapytała o drogi uliczne. Jak to ma wyglądać i czy to będzie woda 

ogólnodostępna dla mieszkańców? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że one już 

są wybudowane. 

 

Radna Anna Solarska zapytała, ale w jakich lokalizacjach? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że w tych 

dwóch lokalizacjach. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej odpowiedział, że to w 

tym roku się wydarzyło. Na terenie miasta powstało kilkanaście takich. 

 

Paweł Jarczak Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że mieszkańcy mogą korzystać, 

aczkolwiek uregulowanie prawne wymaga zawarcia z nami umowy dzierżawy przy spółce jaką jest 

MWiK. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że to jest 

właściwy moment, aby powiedzieć coś więcej o tych zdrojach ulicznych. To takie miejsca 

wytchnieniowe. Bardzo nowatorskie rozwiązania, które są dosyć powszechne na terenie innych 

jednostek osadniczych, dużych miast między innymi, swobodny dostęp do wody, szczególnie w 

upalne dni. Kilka takich w tej chwili już powstało. Można zatem wywnioskować, że ta uchwała ma 

charakter porządkujący? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że to 

regulacje prawne, tam gdzie MWiK ma swoje sieci i instalacje. Chodzi o to, by to prawnie 

usankcjonować. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję 

wobec braku dalszych zgłoszeń i poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości położonej w Pile przy ul. 

Wincentego Witosa – druk nr 114. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Panią dyrektor 

o przybliżenie projektu uchwały. 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że projekt 

uchwały dotyczy wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy do 10 lat. Jest to nieruchomość położona przy ulicy Wincentego Witosa stacja PLAY zgłosiła 

się do gminy z prośbą o udostępnienie terenu na wybudowanie sieci infrastruktury 

telekomunikacyjnej. Wydział Architektury wskazał miejsce, które jest odpowiednie z wielu 

względów, ponieważ antena będzie obsługiwała duży rejon, który tej infrastruktury nie ma i gdzie 

jest duże użycie internetu i gdzie jest słaby sygnał, czyli przy wielu użytkownikach naraz. Jest to 

lokalizacja oddalona od budynków mieszkalnych, blisko terenu szkoły, blisko terenu placów 

targowych i parkingów. Spróbowaliśmy znaleźć złoty środek i będzie to maszt o wysokości do 30 

metrów w formie takiej wysokiej wieży. Nie będzie to kratownica. Będzie to instalacja, po której 

będzie można raczej przejść i nawet jej nie zauważyć. Dlatego do 10 lat, na taki okres firma 

zdecydowała się, żeby tę umowę zawrzeć i po zawarciu umowy będzie firma mogła procedować 

inwestycję ICP, czyli Inwestycję Celu Publicznego. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich 

radnych o pytania do Pani dyrektor. 

 

Radna Emilia Piechocka zadała pytanie, czy mieszkańcy mogli się wypowiedzieć w 

przedmiotowym temacie, czy chcieliby, żeby tam powstał maszt? Przeglądając Biuletyn Informacji 

Publicznej można zauważyć, że wiele zarządzeń podpisanych przez Panią Prezydent dotyczy 

pozwoleń na postawienie przez sieć PLAY baz telefonicznych. 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że decyzja 

ICP, czyli Inwestycja Celu Publicznego. Ustawa o gospodarce nieruchomościami w artykule 6 

wyodrębniła szereg zadań, które są celami publicznymi. W tym artykule w punkcie 10 jest odniesienie 

do innych zadań publicznych, które odsyła nas do ustawy z 2010 roku o wspieraniu rozwoju usług i 
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sieci telekomunikacyjnej. Decyzje ICP rządzą się swoimi prawami. Nie ma  wysyłania zawiadomień 

do wszystkich mieszkańców. Są publiczne ogłoszenia, obwieszczenia i są to priorytety. Ustawodawca 

w którymś momencie podjął taką decyzję, że nie będzie pytał sąsiadów. Nie ma powiadomienia 

poszczególnych obywateli, mieszkańców, właścicieli o działalności ICP. 

 

Radny Mateusz Pazdej zadał pytanie odnośnie okresu najmu. Do 10 lat? Jaką korzyść finansową 

będzie miała Gmina Piła z wynajmu? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że do 10 lat. 

Firma będzie płacić około 2.000 zł netto czynszu miesięcznie. 

 

Radna Halina Łuś zadała pytanie, ile takich wzmacniaczy sygnałów telefonicznych znajduje się na 

terenie miasta? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że nie zna 

odpowiedzi na to pytanie. 

 

Radna Halina Łuś zapytała, a ile mogłoby być? Czy to regulują jakieś przepisy? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że pewnie 

regulują, ale nie jest to w jej gestii. 

 

Radna Halina Łuś zapytała, a gdyby zgłosił się inny operator np.: T-Mobile? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że czasami 

jest tak, że np.: PLAY stawia wieże, ale nie tylko on korzysta z niej. Operatorzy udostępniają sobie 

nawzajem anteny. Jaka moc, to już są warunki techniczne. 

 

Radna Halina Łuś zapytała, a ile jest tych wzmacniaczy? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że to są 

również tereny prywatne i to nie jest tak, że tylko gmina udostępnia. 

 

Radny Mirosław Nalepa zadał pytanie, czy inni operatorzy byli zainteresowani tą lokalizacją? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że nie było 

innych wniosków. My działamy wyłącznie na podstawie złożonego wniosku. Musieliśmy wybrać 

odpowiednią lokalizację. Widocznie inne sieci komórkowe mają swoje zasięgi, albo porozumienie 

między sobą. 
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Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję 

wobec braku dalszych zgłoszeń i poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (2), PRZECIW (1), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(2), BRAK GŁOSU (), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości położonej w Pile przy ul. 

Motylewskiej  – druk nr 115. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Panią dyrektor 

o przybliżenie projektu uchwały. 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że Polskie 

Stowarzyszenie na Rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną wydzierżawia już od Gminy 

Piła teren i budynek nieruchomość na ulicy Motylewskiej. Zgłosiło się z prośbą o możliwość 

wydzierżawienia terenu obok, w celu poszerzenia swojej działalności. Jest to teren po Pilskim Banku 

Żywności. Pilski Bank Żywności opuścił tę lokalizację dość niedawno. Ma już jakiś plan działania 

na tę nieruchomość i chce poszerzyć swoją działalność o warsztaty. Zwrócili się do nas o możliwość 

wydzierżawienia tego terenu. I oczywiście jeżeli chcielibyśmy to zrobić w trybie bezprzetargowym, 

to potrzebna jest uchwała Rady Miasta. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił wszystkich 

radnych o pytania do Pani dyrektor. 

 

Radna Halina Łuś zapytała, czy to jest teren niezabudowany? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że  jest to 

budynek składający się z części magazynowej oraz z części socjalnej. Zatem jest zabudowany. 

 

Radna Agnieszka Molęda zapytała, czy wynajem gruntów przy al. Niepodległości jest na wniosek 

Stowarzyszenia MONAR? Co tam się zadziało? 
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Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że to 

pytanie nie dotyczy tego projektu uchwały. Zaproponował, aby przedyskutować to po 

przeprocedowaniu porządku obrad. 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że Pani 

Prezydent wybiera się na rozmowę, więc będą podjęte rozmowy i padną konkretne ustalenia. 

 

Paweł Jarczak, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedział, że wniosek poszedł do prawie 20.000 

m2, więc ciężko by było administracyjnie zorganizować ten teren. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję 

wobec braku dalszych zgłoszeń i poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie scalenia i podziału 

nieruchomości położonej w Pile w rejonie ulic Zamiejskiej i Wiśniowej – druk nr 118. 

 

Projekt uchwały w imieniu Pani Prezydent przedstawiła Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Panią dyrektor 

o przybliżenie projektu uchwały. 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że jest to 

uchwała, która jak gdyby kończy kolejny etap prac, które zostały rozpoczęte w listopadzie 2002 roku, 

kiedy Rada Miasta podjęła uchwałę o przystąpieniu do scalenia i podziału nieruchomości w rejonie 

ulicy Zamiejskiej i Wiśniowej. Przez ten czas została przygotowana cała procedura. Zostały działki - 

zgodnie z planem miejscowym, który do tego terenu został opracowany - połączone i podzielone. 

Właścicielami nieruchomości są Gmina Piła i osoby fizyczne, Lasy Państwowe i MWiK. Również 

miał to w swojej nieruchomości. Chodziło o to, że każdy z właścicieli miał pasek ziemi i nie dało się 

tego zagospodarować w żaden sposób, więc została przeprowadzona dosyć skomplikowana 

procedura połączenia działek w jedne obszary i na nowo zostały wydzielone poszczególne działki. 

Są to działki drogowe, budowlane. Została zakończona procedura geodezyjna, firma geodezyjna, 
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którą gmina wyłoniła w czasie przetargu, przeprowadziła całą procedurę i złożyła dokumentację 

geodezyjną, operat geodezyjny do Starostwa Powiatowego i teraz będziemy podejmować uchwałę, 

jaki kształt będą działki miały, jak to będzie wyglądało już od teraz. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej oddał głos Panu 

Jerzemu Bryk, Przedstawicielowi firmy geodezyjnej. 

 

Jerzy Bryk, Przedstawiciel firmy geodezyjnej powiedział, że mieliśmy tę przyjemność jako firma 

realizować dosyć unikalny projekt podziału i scalenia nieruchomości w Gminie Piła i chciałby z tej 

okazji pogratulować podjęcia decyzji, ponieważ to nie tylko procedura, która niesie ze sobą korzyści 

dla gminy, takie stricte finansowe, ale korzyści dla obywateli, dla mieszkańców, która pozwala 

stworzyć przestrzeń, w której na pewno jakość życia będzie lepsza niż na terenach okolicznych. Czyli 

to generalnie przyczynia się do poprawy jakości życia mieszkańców. Ponieważ zapewnia, gwarantuje 

ład przestrzenny, który jest ujęty planem miejscowym. Cała procedura polega na tym, że wszystkie 

działki objęte projektem podziału i scalenia nieruchomości tak jakby łączymy w jedną działkę i 

dzielimy ponownie na działki geodezyjne zgodnie z zapisami planu miejscowego. Mamy gwarancję, 

że przede wszystkim cały szkielet drogowy, jak również działki budowlane, będą w 100% 

odpowiadać planowi miejscowemu. Praktycznie jedyna procedura, która jest stosowana przez 

zaledwie około 5%  gmin w Polsce. Gmina Piła należy do 5% skoro zdecydowała się na to, żeby taką 

procedurę na fragmencie niedużym, bo wynoszącym niewiele ponad 7 hektarów przeprowadzić. W 

wyniku prac powstało ponad 50 działek budowlanych, optymalnie rozplanowanych, co daje taka 

procedura? Daje przede wszystkim oszczędności dla gminy, ponieważ gmina jako zadanie własne 

musi zrealizować drogi do stanu przejezdnego i zapewnić dostęp do wodociągu do kanalizacji 

deszczowej. Takie zagospodarowanie powoduje wzrost wartości tej nieruchomości. Czasami jest to 

bardzo duży wzrost wartości i zgodnie z artykułem 106 ustawy o gospodarce nieruchomościami, bo 

tutaj warto wspomnieć, że procedurę scalenia i podziału nieruchomości regulują przepisy ustawy o 

gospodarce nieruchomościami artykuły 101 do 107. Zgodnie z artykułem 106 Rada Gminy musi 

podjąć decyzję o obciążeniu mieszkańców dodatkową opłatą adiacencką wynoszącą do 50% wzrostu 

wartości nieruchomości. Czyli rzeczoznawca majątkowy określi wartość nieruchomości na dzień 

podjęcia uchwały o przystąpieniu do scalenia i podziału, wartość na dzień podjęcia uchwały o 

zatwierdzeniu projektu scalenia i podziału i do 50% różnicy mieszkańcy będą zobowiązani zapłacić, 

natomiast tutaj w propozycji uchwały jest zapisane 30% różnicy pomiędzy wartością pierwotną tego 

gruntu, a wartością jaka będzie po przeprowadzeniu procedury scalenia i tak jak mówi rozporządzenie 

z uwzględnieniem nowej infrastruktury, która jeszcze nie została wybudowana. Kiedy ta opłata jest 

należna? Jest należna w momencie, kiedy gmina zagospodaruje ten teren, czyli na to jest 10 lat, 
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zgodnie z przepisami. Od strony czysto geodezyjnej granice działek, które zostały przyjęte, objęte 

projektem scalenia i podziału, bo to mogą być zarówno całe działki, całe nieruchomości, jak i 

fragmenty tych działek zostały zestandaryzowane, tak żeby wszystkie niezgodności powierzchni 

zostały wyeliminowane i został podzielony ten teren na nowy stan po scaleniu i podziale, zostały 

wydzielone drogi, drogi publiczne, które stanowią niewiele ponad hektar. Ta powierzchnia drogi 

została potrącona z wszystkich działek, natomiast drogi wewnętrzne zostały potrącone z części 

działek gminnych. Około 10% czy 12% powierzchni zostało przeznaczone na drogi. Ustawa mówi, 

że każdy właściciel tyle, ile wniósł powierzchni powinien dostać z powrotem. I tak też się mniej 

więcej stało. Tutaj kompensaty są niewielkie. Teraz jesteśmy na takim etapie, gdzie Rada Miasta Piły 

zatwierdza uchwałę o projekt scalenia i podziału nieruchomości. Jeśli ta uchwała się uprawomocni, 

wejdzie w życie, firma geodezyjna okazuje nowe granice uczestnikom scalenia, stabilizujemy je 

znakami granicznymi w procedurze wyznaczenia i stabilizacji znaków granicznych. I to kończy pracę 

dla Gminy. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że  skoro 

tutaj padło to hasło 50% wartości, czyli 50% jako granicznej, a jest zaproponowane 30%, czyli należy 

rozumieć, że jest to uznaniowe? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że 

przeanalizowaliśmy jaką wartość mają inne gminy. Jest to uznaniowe i jest w gestii Rady. Niektóre 

gminy miały 20%,a inne – 40%. Naszym zdaniem 30% to rozsądna granica. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że to jest 

ciekawa lokalizacja, atrakcyjna. Zostanie wybudowane nowe osiedle w tym miejscu. A to, że 

jesteśmy w 5%, to pewnie też zasługa Pani Prezydent. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy do projektu 

uchwały są pytania i otworzył dyskusję. 

 

Radna Halina Łuś powiedziała, że 30% mają dopłacić właściciele działek, które zostały scalone i 

teraz będą dzielone, w momencie podjęcia uchwały. Jaka jest przeciętna cena dla poszczególnych 

właścicieli wysokość finansowa? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że obliczanie 

opłaty adiacenckiej polega na tym, że bierze się działkę i to będzie wartość ustalona wg cen 

rynkowych, robi to rzeczoznawca majątkowy operatem szacunkowym. Ceny rynkowe na dzień 
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podjęcia uchwały, czyli w przyszłym tygodniu, mniej więcej rzeczoznawca będzie te ceny stosował 

przez cały okres rozliczania opłat adiacenckich. Bierze on pod uwagę wartość gruntu, który osoba 

ma teraz, czyli powiedzmy mamy już plan miejscowy, więc ma jakiś większy teren mieszkaniowy,  a 

po podziale, po podjęciu uchwały będą to mniejsze działki, więc może tak być, że wartość tego terenu 

przed podziałem będzie troszeczkę niższa niż wartość po podziale, ponieważ mniejsza działka 

budowlana jest jak wiadomo więcej warta, więc jeżeli przed podziałem wartość była 100 zł od m2, a 

po podziale jest warta 120 zł., to ta osoba będzie musiała z tych 20 zł 30% dopłacić. To jest różnica, 

opłata adiacencka jest to opłata od różnicy wartości, czyli najpierw bierzemy stan na teraz,  jest plan 

miejscowy, więc wtedy nie powinna być bardzo duża wartość, ponieważ duża działka budowlana jest 

tańsza od małej, ale to wszystko rzeczoznawca będzie wyceniał w zależności i wtedy od różnicy tylko 

jest 30% naliczone. 

 

Radna Halina Łuś zapytała,czy jeżeli tak postanowimy na dzień dzisiejszy, a uzbrojenie terenu, żeby 

mogło realizować zapisy planu będzie na przykład za 3-4 lata, to już nie będzie wzrostu, tylko 30%. 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że 

rzeczoznawca będzie przyjmował do wyceny teren po podjęciu uchwały, nieruchomości uzbrojone 

już w sieci, bo to też jest wpisane w uchwale, że my będziemy teren uzbrajać, ale już wyceniając tą 

wartość po wprowadzeniu planu, po wprowadzeniu tej uchwały. 

 

Radna Halina Łuś zapytała, czy to będzie na bazie operatu aktualnego rzeczoznawcy? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że to są 

zapisy ustawowe. 

 

Radny Mateusz Pazdej powiedział, że dotyczy to uporządkowania stanu na tym terenie. Pan radny 

zadał pytanie dotyczące opłat, czy to będą jakieś instytucje zewnętrzne? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami powiedziała, że było 10 

osób fizycznych, są Lasy Państwowe z podmiotów poza gminą. 

 

Radny Mateusz Pazdej zapytał, czy osoby fizyczne chcą te opłaty ponosić? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że podmioty 

były zaangażowane w całą procedurę, już na etapie podejmowania uchwały o przystąpieniu były 

prowadzone rozmowy. Wszyscy byli powiadamiani, można było swoje uwagi złożyć. 

Rozstrzygnięcie w punkcie szóstym, które było wyłożone do dzisiejszej wiadomości. Osoby, które 
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miały jakieś własne propozycje, przedkładały je i my to rozpatrzyliśmy, są one w załączniku nr 6 do 

uchwały przedstawione. Była jedna osoba fizyczna, której  zaproponowano dwie działki, natomiast 

ona chciała dostać dwie inne i te dwie inne, które chciała zostały jej przyznane. Do Lasów 

Państwowych były również kierowane zapytania o inne tereny i  zostało to rozpatrzone pozytywnie. 

MWiK zgłosił swoje zastrzeżenia, natomiast dotyczyło to nie tyle procedury podziału i scalenia a 

bardziej planu miejscowego, więc uwagi MWiK-u nie mogły być rozpatrzone pozytywnie w całości. 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły powiedziała, że przepisy prawa obligują do 

naliczania opłat. Obliczamy opłaty adiacenckie z tytułu np. podziałów nieruchomości. Osoby te na 

etapie trwania procedury były na bieżąco informowane. One zdają sobie sprawę z konsekwencji 

finansowych przygotowania dla nich terenu. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że w 

załączniku 6 jest informacja, że wnioski złożone przez MWiK zostały uznane. Jak została rozwiązana 

kwestia dojazdu alternatywnego do bazy spółki? 

 

Katarzyna Błaś, Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami odpowiedziała, że dotyczyło 

to działki będącej poza obszarem scalenia i podziału. 

 

Radna Anna Solarska zapytała jaki był koszt przeprowadzenia przez firmę podziału i kto ponosi te 

koszty? 

 

Monika Łukomska, Zastępca Prezydenta Miasta Piły odpowiedziała, że gmina ponosi koszty, 

które wynoszą około 100.000 zł. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję 

wobec braku dalszych zgłoszeń i poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (4), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(1), BRAK GŁOSU (), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły 

na 2025 rok – druk nr 103. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy są jakieś 

pytania w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na 2025 rok zawartego w druku nr 103? Plan został 
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opublikowany na BIP. Są wyszczególnione zadania przewidziane do realizacji w przyszłym roku, jak 

również jest wskazany okres przerwy wakacyjnej, czyli tego momentu, w którym Rada nie będzie 

odbywać sesji. 

 

Radna Halina Łuś powiedziała, że w okresie minionych wakacji nie było przewry. W czerwcu, lipcu 

i sierpniu odbyły się sesje Rady Miasta Piły. Na ile możemy mieć pewność, że w wakacje będzie 

przerwa? 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że to nie 

zależy od nas.  Planujemy taki plan i przerwa jest przewidywana gdzieś w połowie roku, ale to, czy 

ona rzeczywiście dojdzie do skutku w tym planowanym okresie, czy nie, to już niestety nie zawsze 

od nas jest zależne. Bywa tak, że pojawiają się środki finansowe z różnych źródeł, do których 

aplikujemy, albo rozliczenia inwestycji, trzeba te pieniądze szybko zaangażować i wtedy są sesje 

nadzwyczajne. 

 

Radna Halina Łuś powiedziała, że chciałaby poruszyć problem potrąceń diet za nieobecność na 

nadzwyczajnych posiedzeniach Rady. Skoro w ciągu całego roku jest to przewidywalne i każdy 

planuje swoje zajęcia takie czy inne. Wielu z nas ma inne społeczne zajęcia,, swoje rodzinne i 

zawodowe. Pani radna wyraziła nadzieję, że w okresie wakacyjnym dieta nie będzie ulegać 

potrąceniom. Pani radna poprosiła o rozważenie wniosku na Prezydium Rady, żeby uwzględnić 

również to, by posiedzenia odbywały się we wtorek, a nie w innym dniu tygodnia. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił o przekazanie 

tego postulatu. 

 

Aleksandra Nowotna – Wypuść, Dyrektor Biura Rady Miasta powiedziała, że wniosek zostanie 

przekazany. 

 

Radny Mateusz Pazdej powiedział, że okres przerwy wakacyjnej trzeba uregulować w sposób 

sprawiedliwy. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że 

przekażemy ten wniosek na ręce Przewodniczącej Rady Miasta. 

 

Radny Mateusz Pazdej powiedział, że dowiadujemy się w ostatniej chwili, że jest sesja 

nadzwyczajna i nie jesteśmy gotowi, aby przyjść. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 
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związku z brakiem kolejnych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu 

 

Kama Frąckowska-Pilarska, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych. 

 

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (8), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    (0), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły na 2025 rok – druk nr 105. 

 

Projekt uchwały w przedstawił Mateusz Pazdej, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Piły. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Pana 

Przewodniczącego o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Mateusz Pazdej, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły powiedział, że Komisja 

Rewizyjna nowej kadencji zebrała się i ustaliła plan pracy dosyć bogaty. Postanowiliśmy pochylić 

się nad trzema kwestiami. Pierwsza kwestia, dotyczy analizy zasadności wydawania decyzji 

administracyjnych również w trakcie komunikacji dróg publicznych, przebiegających przez prywatne 

nieruchomości znajdujące się na terenie gminy Piła oraz uregulowań prawnych pomiędzy stronami. 

Bywają przypadki, że przez prywatne nieruchomości czasami przebiegają drogi wewnętrzne, a nie 

ma tam służebności koniecznej i stąd budzi to nasz niepokój. Druga kwestia dotyczy Strategii Miasta 

Piły w zakresie tworzenia nowych przestrzeni parkingowych i na obszar badania wybraliśmy osiedla 

Śródmieście, ponieważ jest najbardziej zatłoczone oraz Osiedle Koszyce, które jest znacznie 

rozbudowywane. Kolejna kontrola, dotyczy analizy terminowości i wpłat podatków i opłat lokalnych, 

wystawienie upomnień i odpowiednich tytułów wykonawczych zmierzających do zastosowania 

środków egzekucyjnych. Tutaj w wnioskodawcom wystąpiła Pani Ewa Krupka-Zaręba. Kolejna 

kwestia, dotyczy remontów oraz realizacji lokali komunalnych i socjalnych będących w zarządzie 
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Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej, a także wykazów pustostanów wraz z planami realizacji zadań. 

Wnioskodawczynią była Pani Teresa Kasior i ostatnia kontrola będzie dotyczyła sposobu 

finansowania budowy Centrum Przesiadkowego obok Galerii VIVO przy ulicy Zygmunta Starego, 

ocena zasadności realizacji zadań przez Gminę Piła i chcielibyśmy prześledzić chronologię obiegu 

dokumentów związanych z wyżej wymienioną inwestycją. Oczywiście oprócz kontroli skupimy się 

też na analizie wykonania budżetu miasta Piła za rok 2024 w celu wydania opinii do absolutorium 

dla Pani Prezydent. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy są jakieś 

pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radna Halina Łuś zapytała na ile jest to realne do wykonania? 

 

Mateusz Pazdej, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły odpowiedział, że jeżeli 

chodzi o kontrole kompleksowe to czas na ich wykonanie wynosi około miesiąca. Zwykłe kontrole 

trwają 14 dni. Są zaplanowane od stycznia do marca, oraz na wrzesień i październik. Dlatego 

przystępując do analizy budżetu trzeba wziąć pod uwagę przerwę wakacyjną.   

 

Radna Halina Łuś powiedziała, że ma doświadczenie w prowadzeniu Komisji Rewizyjnej. 

Chciałaby pogratulować jeśli się to uda. Pani radna powiedziała, że nie jest to wykonalne czasowo. 

Mamy posiedzenia komisji i sesje, a  Państwo w komisji będąc, planujecie przynajmniej dwie duże 

kontrole, które będą wymagały nakładu czasowego w naprawdę dużym zakresie. W związku z tym, 

może warto byłoby rozważyć podzielenie tego planu na jakieś dwie części, albo na priorytety, co w 

pierwszej komisji, co w drugiej? 

 

Mateusz Pazdej, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły odpowiedział, że 

przestrzeń czasowa została już zagospodarowana. Spotkania Komisji Rewizyjnej odbywają się 

tydzień po sesji Rady Miasta. Ponadto można też wprowadzić poprawkę w trakcie roku. 

 

Radna Emilia Piechocka zapytała, czy pozostali radni spoza Komisji Rewizyjnej mogą wziąć udział 

w tych kontrolach? W zakresie komunikacji dróg publicznych, czy kontroli Miejskiego Zakładu 

Gospodarki Mieszkaniowej? 

 

Mateusz Pazdej, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły odpowiedział, że chętnie 

przyjmie wszystkie wnioski i postulaty. Wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej mieli prawo 

zaproponować swoje własne wnioski. Każdy mógł coś zaproponować. 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 
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związku z brakiem kolejnych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu 

 

Teresa Kasior, Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o przygotowanie 

głosowania dla Komisji Spraw Społecznych. 

 

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    (0), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (4) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 16. Sprawozdania z działalności pracy stałych komisji Rady Miasta Piły – druk nr 106,  108, 109. 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że 

sprawozdania są dostępnie na BIP-ie. Czy są jakieś uwagi do nich? 

 

Radni nie mieli żadnych uwag. 

 

Ad 17. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji 

stałych Rady Miasta Piły na 2025 rok – druk nr 104. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że mamy 

Komisje Stałe: Komisje Spraw Społecznych, Gospodarki Miejskiej, Budżetu i Rozwoju Miasta a 

także Komisję Skarg Wniosków i Petycji. Pan Przewodniczący  zapytał, czy są jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały? Powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na istotny punkt 

dotyczący planu pracy. W przyszłym roku Komisja Gospodarki Miejskiej chciałaby spotkać się w 

kwietniu w sposób, który można określić jako szczególny. Jest to przede wszystkim wynik rozmów 

z Panią Dyrektor Biura Rady Miasta, ale także z Szefową Miejskiej Pracowni Urbanistycznej, z 

Szefową Wydziału Nieruchomości i z Szefową Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich. W 

poprzedniej kadencji to miało miejsce. To jest komisja wyjazdowa, poza siedzibą Urzędu Miasta. 

Polega ona na odwiedzeniu istotnych z perspektywy procesu inwestycyjnego, a może wcześniej 

procesu planowania przestrzennego miejsc na terenie miasta, po to, aby zobaczyć je w naturze. Zatem 

taka propozycja tutaj się znalazła. Dotychczasowo spotkało to się z bardzo pozytywnymi opiniami. 

Ta najbliższa również zaspokoi ciekawość niektórych, ale i odwiedzimy wspólnie miejsca, w których 
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na co dzień nie bywamy. Ważną informacją jest to, że oprócz tego, że to jest komisja wyjazdowa, jest 

komisją otwartą. Wobec tego bardzo będzie nam miło, jeśli możliwie liczne grono radnych do nas 

dołączy. Do tej pory zawsze jechaliśmy autobusem komunikacji miejskiej. Przy tej okazji mieliśmy 

możliwość sprawdzenia tego, czym MZK dysponuje. To jest też dosyć ważna informacja, bo 

dowiadujemy się, że nowy sprzęt znowu tam się pojawi. Może będą chcieli nas takim sprzętem po 

prostu w te miejsca, które wyznaczymy, ostatecznie dowieźć. Zbadamy przy okazji kondycję sprzętu 

i walory użytkowe. Data wyjazdu będzie podana po jej ustaleniu z pozostałymi członkami komisji. 

 

Mateusz Pazdej, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły złożył wniosek aby 

wyjazd był zaplanowany we wtorek, żeby można było zaplanować sobie pracę. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej odpowiedział, że taki 

list intencyjny został już podpisany. Najważniejsze, aby było jak najwięcej osób, aby czerpać z tego 

jak największą wiedzę. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 

związku z brakiem kolejnych pytań poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu 

 

Kama Frąckowska-Pilarska, Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła o 

przygotowanie głosowania dla Komisji Spraw Społecznych. 

 

Komisja Spraw Społecznych - wyniki głosowania: ZA (6), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    (0), 

BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (4) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu 

Ad 18. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przekazania wniosku według 

właściwości – druk nr 117. 

 

Projekt uchwały przedstawił Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poprosił Pana 

Przewodniczącego o przedstawienie projektu uchwały. 
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Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powiedział, że do komisji 

wpłynął wniosek, aby zakupić budynek po dawnym Inwest Banku, który zlokalizowany jest koło 

Muzeum Okręgowego w Pile przy ul. Browarnej. Rada Miasta Piły jest niewłaściwa jeśli chodzi o 

rozpatrzenie tego wniosku i w związku z tym przekazujemy go Pani Prezydent, według właściwości. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zapytał, czy są jakieś 

pytania do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej powiedział, że my 

możemy wyrazić zgodę, jeżeli Pani Prezydent zwróci się do nas z wnioskiem. 

 

Radna Halina Łuś zapytała, czy jeżeli Pani Prezydent nie będzie chciała kupić, to czy my jako radni 

możemy wystąpić z inicjatywą? 

 

Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odpowiedział, że możemy, 

tylko skąd wziąć na to pieniądze? To kosztowałoby nie mało i budżet by tego nie udźwignął. 

 

Radny Mateusz Pazdej zapytał, czy we wniosku określono na co budynek miałby zostać 

przeznaczony? 

 

Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odpowiedział, że 

wnioskodawca miał taką koncepcję w rodzaju kolejnego muzeum. 

 

Radna Halina Łuś powiedziała, że posiada informację, że Gmina, albo Powiat chcą rozbudowywać 

„Staszicówkę” Czy nie warto rozważyć poszerzenia możliwości wystawowych Muzeum o kolejne 

zbiory? 

 

Jan Szwedziński, Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odpowiedział, że ten 

człowiek, który wnioskował o zakup budynku miał taki zamysł, że po zakończeniu działalności 

Stowarzyszenia, które zlokalizowane jest w Cuxhaven można by te zbiory przejąć i umieścić. 

 

Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej zamknął dyskusję w 

związku z brakiem kolejnych pytań i poprosił o przygotowanie głosowania dla Komisji Gospodarki 

Miejskiej. 

 

Komisja Gospodarki Miejskiej - wyniki głosowania: ZA (5), PRZECIW (0), WSTRZYMAŁO SIĘ    

(0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (2) 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu 



 

35 

Ad  19. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań – druk nr 102. 

 

Ten punkt porządku obrad komisji zostanie omówiony na sesji w dniu 17.12.2024 r. 

 

Ad  20. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

 

Radna Halina Łuś wystąpiła z wnioskiem, aby wprowadzić tradycję spotkań wigilijnych i 

noworocznych. 

 

Ad  21. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący Komisji 

Gospodarki Miejskiej zamknął posiedzenie komisji. 

 

 

    Protokół sporządził:                                       Przewodniczący Komisji Gospodarki 

                  Miejskiej 

 /-/   Krzysztof Bielka               /-/ Marek Andruszkiewicz 

                            

Protokół podpisali: 

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis 

1. Maria Kubica  

2. Mateusz Pazdej  

3. Emilia Piechocka  

4. Anna Solarska  

5. Marek Toboła  

6. Mirosław Nalepa  

 

                                                                                                 Przewodnicząca Komisji Spraw   

                 Społecznych    

                                                                                                            /-/ Teresa Kasior 
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Protokół podpisali:                                     

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis 

1. Kama Frąckowska-Pilarska  

2. Przemysław Jarecki  

3. Józef Jopek  

4. Urszula Kaczmarek  

5. Kamila Karwacka  

6. Halina Łuś  

7. Gabriela Milska  

8. Agnieszka Molęda  

9. Jan Szwedziński  

 

 


